
Protokół Nr XII  

z obrad XII sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 24 października  2011 r. 

 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 14:00 w Urzędzie Gminy Pabianice. 

 

Na ustawowy stan Rady Gminy 15 radnych, Rada obradowała w 14 osobowym składzie, 

radny R. Figiel złożył mandat radnego 30 czerwca 2011 r.  

Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

W sesji uczestniczyli: W-ce Wójt Gminy R. Figiel, Skarbnik Gminy M. Nowicka, radca 

prawny Urzędu Gminy A. Jankowski, radny Powiatu Pabianickiego R. Kraska. 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi gminy Pabianice obecni zgodnie z załączoną listą 

obecności stanowiącą zał. nr 2 do protokołu W sesji uczestniczyli także przedstawiciele 

Łódzkiego Klubu Seniorów Lotnictwa obecni zgodnie z załączoną listą obecności.  

 

Ad. pkt. 1  

 

Przewodniczący Rady A. Jaksa otworzył obrady XII sesji Rady Gminy, powitał wszystkich 

przybyłych i stwierdził quorum co stanowi prawomocność Rady do podejmowania uchwał.  

 

Ad. pkt. 2  

 

Do protokołu z XI sesji radni nie wnieśli uwag, protokół został przyjęty w głosowaniu 

jednomyślnie.  

 

Ad. pkt. 3 

 

Do porządku obrad W-ce Wójt Gminy R. Figiel wniósł wniosek o zdjęcie z porządku obrad 

w pkt. 11 ppkt. „k” dot. projektu uchwały  w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/19/2011 Rady 

Gminy Pabianice z dnia 27 stycznia 2011 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Pabianice na lata 2011-2014. W-ce Wójt poinformował, że zmiany będą 

mogły być wprowadzone zarządzeniem Wójta Gminy, nie jest wymagana uchwała Rady 

Gminy.  

Ponadto W-ce Wójt wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad trzech dodatkowych 

projektów uchwał; 

 wystawienia weksla in blanco jako zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy 

o przyznanie pomocy na realizację operacji pod nazwą „Budowa kanalizacji sanitarnej 

we wsiach Bychlew i Jadwinin. Uchwała wymagana jest w związku z budową 

kanalizacji Bychlew Jadwinin. 



 
2 

 zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 rok. W uchwale powyższej włącza się do 

budżetu gminy środki finansowe pochodzące ze środków Unii Europejskiej w ramach 

realizacji programu „Comemenus – uczenie się przez całe życie”  

 zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowych z budżetu Gminy Pabianice i 

sposobu ich rozliczenia. Powyższa uchwała obejmuje zmiany do uchwały Nr 

XI/80/2011 podjętej na poprzedniej sesji Rady Gminy w związku z sugestią jaka 

została przekazana do Skarbnik Gminy z Regionalnej Izby Obrachunkowej. RIO stoi 

na stanowisku, że opracowując zasady udzielania spółkom wodnym należy powołać 

się głównie na przepisy prawa wodnego. Jeżeli nie zostaną dokonane zmiany uchwała 

podjęta w powyższej sprawie na poprzedniej sesji zostanie uchylona z urzędu.  

 

Radny A. Skawiński złożył wniosek, aby nie wprowadzać pod obrady sesji projektu uchwały 

w sprawie  zasad  udzielania spółkom wodnym dotacji celowych z budżetu Gminy Pabianice 

i sposobu ich rozliczenia, ponieważ w przedstawionym projekcie przedstawia się zmiany do 

podjętej już w tej sprawie uchwały, natomiast skierowanie jej z powrotem pod obrady 

Komisji Rady Gminy.  

Skarbnik Gminy w związku z powyższym zaproponowała, aby Rada przychyliła się do 

wniosku i uchyliła jedynie uchwałę z poprzedniej sesji w sprawie zasad i trybu postępowania 

przy udzielaniu dotacji celowej podmiotom wykonującym zadania z zakresu Prawa wodnego, 

sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli wykonywania zadania objętego dotacją.  

Wówczas Komisje Rady będą mogły pracować nad nowym projektem uchwały w powyższej 

sprawie biorąc pod uwagę sugestie Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

Przewodniczący Rady zaproponował, aby w treści przedstawionego do wprowadzenia do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji 

celowych z budżetu Gminy Pabianice i sposobu ich rozliczenia wnieść zmiany: wykreślić § 1 

o treści „uchwala się zasady udzielania spółkom wodnym dotacji celowych z budżetu Gminy 

Pabianice i sposobu ich rozliczenia”, pozostawić § 3 i nadać mu numer 1 o treści :” Uchyla 

się uchwałę Nr XI/80/2011 Rady Gminy Pabianice z dnia 26 września 2011 w sprawie zasad i 

trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej podmiotom wykonującym zadania z 

zakresu Prawa wodnego, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli wykonywania zadania 

objętego dotacją spółkom wodnym,  dotacji celowych z budżetu Gminy Pabianice i sposobu 

ich rozliczenia” Pozostawić § nr 2 i § 3. 

Więcej wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. 

Za wnioskiem w sprawie zdjęcia z porządku obrad ppkt. k) dot. projektu uchwały  w sprawie 

zmiany Uchwały Nr IV/19/2011 Rady Gminy Pabianice z dnia 27 stycznia 2011 r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pabianice na lata 2011-2014 Rada 

opowiedziała się jednogłośnie.  

Za wnioskiem w sprawie wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie  

wystawienia weksla in blanco jako zabezpieczenia prawidłowej realizacji umowy o 

przyznanie pomocy na realizację operacji pod nazwą „Budowa kanalizacji sanitarnej we 

wsiach Bychlew i Jadwinin Rada opowiedziała się w głosowaniu jednogłośnie.  

Za wnioskiem w sprawie wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

zmian w budżecie gminy Pabianice na rok 2011 Rada opowiedziała się w głosowaniu 

jednogłośnie.  
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Za zmianą w treści uchwały w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowych z 

budżetu Gminy Pabianice i sposobu ich rozliczania w sposób taki, aby wykreślić § 1 o treści 

„uchwala się zasady udzielania spółkom wodnym dotacji celowych z budżetu Gminy 

Pabianice i sposobu ich rozliczenia”, pozostawić § 3 i nadać mu numer 1 o treści :” Uchyla 

się uchwałę Nr XI/80/2011 Rady Gminy Pabianice z dnia 26 września 2011 w sprawie zasad i 

trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej podmiotom wykonującym zadania z 

zakresu Prawa wodnego, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli wykonywania zadania 

objętego dotacją spółkom wodnym, dotacji celowych z budżetu Gminy Pabianice i sposobu 

ich rozliczenia” Pozostawić § nr 2 i § 3 . Jednocześnie o dokonanie zmiany w tytule tego 

projektu uchwały nadając mu brzmienie „w sprawie uchylenia uchwały zasad i trybu 

postępowania przy udzielaniu dotacji celowej podmiotom wykonującym zadania z zakresu 

Prawa wodnego, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli wykonywania zadania 

objętego dotacją, Rada Gminy opowiedziała się w głosowaniu jednogłośnie.  

Porządek obrad XII  sesji wraz ze zmianami został przyjęty w głosowaniu jednomyślnie i 

przedstawia się następująco:  

1. Otwarcie obrad XII sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy Pabianice. 

3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

6. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami 

7. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.  

a. Przyjęcie podstawowych wskaźników i priorytetów inwestycyjnych do 

opracowania budżetu na 2012 rok  

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a. ustalenia stawek podatku od nieruchomości na rok 2012 

b. określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 2012  

c. ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej oraz określenia terminu 

płatności i sposobu jej zapłaty 

d. określenia zwolnień w podatkach lokalnych na 2012 r.  

e. opłaty od posiadania psów na rok 2012  

f. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. 

g. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r.  

h. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r.  

i. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r.  

j. zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r.  

k. wystawienia weksla in blanco jako zabezpieczenia prawidłowej realizacji 

umowy o przyznanie pomocy na realizację operacji pod nazwą „Budowa 

kanalizacji sanitarnej we wsiach Bychlew i Jadwinin 

l. zmian w budżecie gminy Pabianice na rok 2011. 
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m. uchylenia uchwały zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej 

podmiotom wykonującym zadania z zakresu Prawa wodnego, sposobu jej 

rozliczania oraz sposobu kontroli wykonywania zadania objętego dotacją. 

9. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. 

10.Wolne wnioski, komunikaty i sprawy różne.  

11. Odczytanie i przyjęcie protokołu Komisji Uchwał i Wniosków. 

12. Zamknięcie obrad sesji.  

 

Ad. pkt. 4 

 

Do Komisji Uchwał i Wniosków powołano radnego M. Muszczaka i radnego P. Kociołka.  

Skład Komisji został przyjęty przez Radę Gminy w głosowaniu jednomyślnie. 

 

Ad. pkt. 5 

 

W-ce Wójt gminy przedstawił informację o pracy między sesjami. Informacja pisemna 

stanowi zał. nr 3 do niniejszego protokołu. 

Następnie Kierownik Oświaty Kultury i Sportu przedstawił informację o stanie realizacji 

zadań oświatowych Gminy Pabianice w roku szkolnym 2010/2011. 

Informacja pisemna stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt. 6 

 

Przewodniczący Komisji przedłożyli informację o pracy Komisji między sesjami  

Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska poinformował, że Komisja 

między sesjami odbyła 1 posiedzenie, na którym zapoznała się z założeniami do projektu 

budżetu na rok 2011 r., w drugiej części posiedzenia wspólnie z Komisją Samorządowo-

Społeczną i Organizacyjną kontynuowała tematykę oświaty i potrzeb finansowych do końca 

roku 2011, a także omówiono materiały na sesję Rady Gminy.  

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej M. Muszczak 

poinformował, że Komisja Samorządowo Społeczna i Organizacyjna obyła 1 wspólne 

posiedzenie z Komisją Gospodarczą Finansową na temat oświaty i potrzeb finansowych w 

oświacie do końca roku 2011 i analizy materiałów na sesję Rady Gminy.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju A. Skawiński poinformował, że 

Komisja odbyła 1 posiedzenie, na którym analizowała działania gminy Pabianice w zakresie 

pozyskiwania funduszy zewnętrznych, a także omówiła materiały na najbliższą sesję Rady 

Gminy. Wypracowała wnioski, które Przewodniczący Komisji przedstawił Radzie.  

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej H. Szafrański poinformował, że Komisja 

odbyła jedną kontrolę w temacie zawieranych umów: zlecenie, o dzieło zawartych w 

I półroczu 2011 r. w Urzędzie Gminy Pabianice. Komisja wybrała do kontroli 4 umowy. 
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Dalszą część w/w kontroli Komisja odbędzie w miesiącu listopadzie i sprawdzi wykonanie 

pracy w terenie.  

  

Ad. pkt. 7 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że interpelacji między sesjami nie zgłoszono. Na sesji 

Rady Gminy również interpelacji nie zgłoszono. 

Radny A. Skawiński zgłosił wniosek pisemny w sprawie zamontowania na drodze gminnej 

łączącej Terenin z Pawlikowicami w miejscu przepustu pod drogą barierek ochronnych oraz 

sprawdzenie możliwości przedłużenia istniejącego przepustu.  

Radna J. Szafran zgłosiła ustnie wniosek o zamontowanie światełek odblaskowych 

w Hermanowie na zakręcie „od remizy w stronę następnego Hermanowa”  

Radny P. Kociołek zapytał w sprawie wykonywanej inwestycji Hermanów Bychlew. 

Poinformował, że inwestor wszedł na jego prywatny teren, bez uzyskania zgody. W czasie 

wykonywania prac zaginął z jego terenu „granicznik” .  

Radny poinformował, że wykonywał telefony do przedstawicieli firmy i uzyskał informację, 

że jeżeli wykonawca wchodzi na prywatny teren powinien uzyskać uprzednio zgodę 

właściciela. Radny poinformował, także że wie, iż gmina udzielała takiego zezwolenia na 

wejście w teren inwestorowi.  

W ce Wójt R. Figiel w powyższej sprawie zapytał, czy sprawa dotyczy położenia kabla 

energetycznego i po uzyskaniu odpowiedzi że tak, poinformował, że nie była to inwestycja 

gminna, a firma uzyskała jedynie pozwolenie na wejście w pas drogi gminnej. 

Jeżeli chodzi o wejście w teren prywatny nie są to kompetencje gminy. 

 

Ad. pkt. 8  

 

W–ce Wójt Gminy R. Figiel przedłożył wskaźniki i priorytety inwestycyjne do opracowania 

budżetu gminy na rok 2012. Informacja stanowi pisemny zał. nr 5 do protokołu. 

W dyskusji głos zabrał radny P. Kociołek, który wnioskował o ujęcie w planie budżetu na rok 

2012 modernizacji odcinka drogi Bychlew – Terenin z uwagi na to, że zmieniła się koncepcja 

kanalizacji  

Radny K. Gąsiorek wnioskował, aby wziąć pod uwagę budowę drugiej nitki wodociągowej  w 

Rydzynach w kierunku Potaźni i w Rydzynach Dolnych.  

Radny A. Skawiński poddał pod rozwagę uwzględnienie  koncepcji  budowy oczyszczalni 

ścieków.  

Radny M. Gryska zapoznał Radę Gminy z wnioskami jakie Komisja złożyła do budżetu 

gminy : 

 Przedstawić koszt modernizacji drogi w Górce Poduchownej uwzględniając wykup 

gruntów na jej poszerzenie i utwardzenie drogi  
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 Przedstawić koszt modernizacji drogi w Świątnikach - odcinka od posesji p. Gawła w 

kierunku do drogi 71 również  uwzględniając wykup gruntów na jej poszerzenie i 

utwardzenie drogi. 

 Przedstawić koszty remontu drogi w Hermanowie uwzględniając jej poszerzenie do 

5,5 m i budową chodnika przy drodze w kierunku Pawlikowic lub nie budować tej 

drogi, a wykonać projekt dokumentacji drogi od pętli autobusowej, autobusu nr 6 

obok świetlicy na granicy drogi w Bychlewie z zamiarem realizacji w roku 2013.  

Więcej głosów dyskusji nie zgłoszono. 

Rada przyjęła do wiadomości wskaźniki i priorytety inwestycyjne do opracowania budżetu 

gminy na rok 2012. 

Przewodniczący Rady zarządził kilkuminutową przerwę w obradach. 

Po przerwie Przewodniczący wznowił obrady i przystąpił do realizacji punku dotyczącego 

podjęcia uchwał.  

 

PODJĘCIE UCHWAŁ 

Komisja Uchwał i Wniosków kolejno przedkładała Radzie Gminy projekty uchwał będące w 

porządku obrad XII sesji Rady Gminy  

Do projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości na rok 2012 

Rada nie wniosła uwag. 

Uchwała NR XII/90/2011 w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości na rok 2012 

i została podjęta w głosowaniu 11 głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących się- stanowi 

zał. nr 6 do protokołu.  

Po przedłożeniu projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych na rok 2012 Skarbnik Gminy wniosła o naniesienie poprawki, 

ponieważ wkradł się błąd literowy w zał nr 4 w tabeli trzeciej przy zapisie „trzy osie” winno 

być wpisane 2089,00.  

Uchwała Nr XII/91/2011 w powyższej sprawie wraz z naniesiona poprawką zgłoszoną przez 

Skarbnik Gminy została podjęta w głosowaniu 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez 

głosów wstrzymujących się i stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

Uchwała Nr XII/92/2011 r. w sprawie ustalenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej 

oraz określenia terminu płatności i sposobu jej zapłaty została podjęta w głosowaniu 12 

głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się i stanowi zał. nr 8 do protokołu. 

Uchwała Nr XII/93/2011 w sprawie określenia zwolnień w podatkach lokalnych na 2012 r. 

podjęta została 14 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i 

stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

Uchwała Nr XII/94/2011 opłaty od posiadania psów na rok 2012 została podjęta w 

głosowaniu jednogłośnie i stanowi zał. nr 10 do protokołu.  

Uchwała Nr XII/95/2011w sprawie zmian w budżecie gminy została podjęta w głosowaniu 

jednogłośnie i stanowi zał. nr 11 do protokołu.  

Uchwała Nr XII/96/2011w sprawie zmian w budżecie gminy została podjęta w głosowaniu 

jednogłośnie i stanowi zał. nr 12 do protokołu.  
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Uchwała Nr XII/97/2011w sprawie zmian w budżecie gminy została podjęta w głosowaniu 

jednogłośnie i stanowi zał. nr 13 do protokołu.  

Po przedłożonym projektu uchwały Nr XII/98/2011  w sprawie zmian w budżcie gminy 

Pabianice na 2011 r. Skarbnik Gminy poprosiła o wpisanie pkt. 6 o brzmieniu „ w rozdziale 

85121 – Lecznictwo ambulatoryjne – dokonuje się zmniejszenia wydatków na zadanie „zakup 

i aparatury do poradni rehabilitacyjnej przy Gminnym Ośrodku Zdrowia w Petrykozach „ – o 

kwotę 4015 zł.  

Uchwała w powyższej sprawie wraz z poprawką zaproponowaną przez Skarbnik Gminy 

została podjęta w głosowaniu jednomyślnie i stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

Uchwała Nr XII/99/2011w sprawie zmian w budżecie gminy została podjęta w głosowaniu 

jednogłośnie i stanowi zał. nr 15 do protokołu.  

Uchwała Nr XII/100/2011 w sprawie wystawienia weksla in blanco jako zabezpieczenia 

prawidłowej realizacji umowy o przyznanie pomocy na realizacje operacji pod nazwą „ 

Budowa kanalizacji sanitarnej we wsiach Bychlew i Jadwinin została podjęta w głosowaniu 

jednomyślnie i stanowi zał. nr 15 do protokołu. 

Uchwała Nr XII/101/2011w sprawie zmian w budżecie gminy została podjęta w głosowaniu 

jednogłośnie i stanowi zał. nr 16 do protokołu.  

Uchwała NR XII/102/2011 w sprawie uchylenia uchwały zasad i trybu postępowania przy 

udzielaniu dotacji celowej podmiotom wykonującym zadania z zakresu Prawa wodnego, 

sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli wykonywania zadania objętego dotacją. 

gminy została podjęta w głosowaniu jednogłośnie i stanowi zał. nr 17 do protokołu.  

 

Ad. pkt. 9 

 

Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski  

W c e Wójt przedłożył odpowiedzi na interpelacje i wnioski, które radni otrzymali również w 

formie pisemnej. 

W sprawie dot. lokalu zastępczego na opiekę medyczną dla obecnych pacjentów z ośrodka 

zdrowia w Pawłówku W- ce Wójt udzielił informacji, że przygotowywany jest lokal 

zastępczy w Pabianicach na ul Jutrzkowickiej nr 45 Koszt przygotowania będzie ponosił 

wynajmujący.  

Na interpelację zgłoszoną przez radną D. Szczesik w sprawie prawnego uregulowania drogi 

prowadzącej do miejscowości Wysieradz, W-ce Wójt poinformował, że zostało ponownie 

wysłane pismo do Dyrekcji Lasów Państwowych o rozważenie możliwości dokonania 

podziału, wiadomym nam jest, że sprawa jest trudna, ponieważ prawo zabrania dokonywania 

podziału działek leśnych. 

Jeżeli chodzi o postawienie znaku wskazującego drogę do wsi Wysieradz był już on 

kilkakrotnie ustawiany i za każdym razem jest skradziony. 

W sprawie interpelacja radnej Z. Kasperskiej o użyczenie boiska szkolnego w Porszewicach 

na potrzeby mieszkańców W -ce Wójt poinformował, że interpelacja została zadekretowana 

przez Przewodniczącego jako wniosek, rada sołecka wsi Porszewice nigdy wcześniej nie 

występowała z wnioskiem o użyczenie tej działki. 
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Ponadto W-ce Wójt odniósł się do niektórych wniosków zgłoszonych między sesjami przez 

Komisje Rady Gminy. 

 

Odpowiedzi na wnioski zgłoszone przez Komisję Gospodarczo-Finansową ; 

 w sprawie wykupu przez gminę części działki Pani Anny Jasiak zam w Piątkowisku 

26 A na której położony jest kabel energetyczny, W ce Wójt odpowiedział, że została 

zlecona wycena tego gruntu, 

 

Odpowiedzi na wnioski Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju; 

 

 o sprawdzenie kto będzie obciążony kosztami związanymi z czyszczeniem rowów 

melioracyjnych w związku z budową drogi S-14 - odbyło się spotkanie 

z przedstawicielami Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, na którym 

postanowiono, że Starosta Powiatu Pabianickiego wyda postanowienia dla właścicieli 

gruntów przez których przebiegają rowy melioracyjne o wyczyszczenie  tych rowów. 

 na skargę zgłoszoną przez Pana Piotra Jankowskiego dot. interwencji w sprawie 

zanieczyszczenia środowiska w okolicy budowy węzła S-4 W-ce Wójt odpowiedział, 

że zostało wystosowane pismo do Dyrekcji budowy tej obwodnicy o ograniczenie 

uciążliwości.  

 o przedłożenie wyników badań odwiertu wykonanego w Jadwininie zostały 

przeprowadzone rozmowy z przedstawicielką PGE Bełchatów w tej sprawie 

i uzyskano informację, że prowadzony jest ranking odwiertów i dane będą znane 

około 15 listopada br.  

 w sprawie dokumentacji własności gruntów w Piątkowisku w perspektywie 

możliwości budowy chodnika,  W-ce Wójt poinformował, że zgodnie z wypisem 

rejestru gruntów droga łącząca Piatkowisko z Wymysłowem Francuskim stanowi 

własność gminy Pabianice tylko do granicy łączącej Gminę Pabianice z Gminą 

Dobroń  

 

Ad. pkt. 10 

 

W wolnych wnioskach i sprawach różnych Przewodniczący Rady A. Jaksa przedstawił 

kolejność omawiania spraw zgłoszonych do realizacji w tym punkcie porządku obrad. 

1. Wniosek do Wójta Gminy wykup i zagospodarowanie działek nr 338 i 339 w 

Kudrowicach znajdujących się przy szkole w Piątkowisku. 

2. Sprawa dotycząca przeniesienia usług medycznych z ośrodka zdrowia w Pawłówku  

3. Zgłoszony protest mieszkańców wsi Hermanów przeciwko lokalizacji lądowiska 

samolotowego na działce nr ewid. 79 w Bychlewie. 

W ce Wójt  R. Figiel zabierając głos poinformował, że na podstawie wniosku z Komisji 

Ochrony Środowiska i Rozwoju z dnia 23.08.2011 r. w sprawie przygotowania koncepcji i 

wstępnych kosztorysów (bez konsultacji ze specjalistami) budowy między innymi sal lub hal 

sportowych podjął rozmowy z właścicielem gruntu przylegającego do działki szkolnej 
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w Piątkowisku, na którym można byłoby ewentualnie podjąć budowę hali sportowej. Jest to 

grunt na razie rolny o powierzchni 3 tys. m. Działki rolne  w naszym rejonie kształtują się w 

granicach około 30 zł. za metr. Właściciel natomiast jest zainteresowany zbyciem tej działki, 

ale po cenie 120 zł za 1 m.  

Właściciel uzależnia sprzedaż tego terenu pod warunkiem, że Rada Gminy uwzględni teren 

ten jako budowlany w opracowywanym  studium zagospodarowania przestrzennego gminy.  

Radca prawny A. Jankowski zabierając głos powiedział, że w akcie notarialnym nie może być 

zapisu z zawarciem powyższego warunku  

Każdy akt notarialny jest spisywany zgodnie z obowiązującym planem zagospodarowania 

przestrzennego. 

Ponadto mecenas powiedział, że na tym etapie za wcześnie jest składać jakiekolwiek 

deklaracje że teren ten będzie na pewno terenem pod usługi oświaty i terenem 

przeznaczonych pod zabudowę jednorodzinną 

Przewodniczący Rady przedstawił propozycję wniosku do podjęcia przez Radę Gminy: 

„w związku z opracowywaniem Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Pabianice wnosimy o rozpatrzenie możliwości wprowadzenia na 

działce nr 341/14 we wsi Kudrowice terenów przeznaczonych pod usługi oświaty i terenów 

przeznaczonych pod zabudowę jednorodzinną. W miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego gminy teren ten przeznaczony jest pod uprawy rolne” 

Radca prawny ponownie zabierając głos powiedział że zgłoszony wniosek jego zdaniem 

może być jednym z wielu wniosków przyjętych do studium, ale czy będzie on przez Komisje 

Urbanistyczną zaaprobowany nie jest to na pewno wiadome. 

Przewodniczący Rady zwrócił się o wpisanie tego wniosku do protokołu Komisji Uchwał i 

Wniosków i powiedział, że wniosek ten będzie uważany jako wniosek do Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Pabianice. 

Następnym tematem omawianym przez Radę była sprawa dotycząca przeniesienia usług 

medycznych z ośrodka zdrowia w Pawłówku w związku z budową drogi S-8. 

Głos zabrał Kierownik ref. Ochrony Środowiska i Gospodarki Gruntami K. Denuszek 

informując, że trwają prace przygotowawcze w budynku na ul Jutrzkowickiej nr 35 związane 

z przeniesieniem usług medycznych z ośrodka zdrowia w Pawłówku.. Wszelkie koszty z tym 

związane ponosi właściciel budynku. Adaptacja pomieszczeń wykonana jest już w 70 %. 

Planuje się, że do 15 listopada br. usługi będą mogły już być przeniesione. Ponadto 

przygotowana jest wycena nieruchomości w Pawłówku. Nie będzie jedynie przeniesiony 

gabinet stomatologiczny ze względu na brak takich możliwości w budynku zastępczym.  

Kierownik Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Gminnego Ośrodka Zdrowia w 

Petrykozach J. Pluciński poinformował, że wybrane rozwiązanie jest optymalne.  

Usługi stomatologiczne zostaną przeniesione do ośrodka zdrowia w Petrykozach. gabinet 

będzie pracował dwuzmianowo.  

Radny A. Skawiński zabierając głos zapytał dlaczego przeniesienie usług medycznych do 

budynku na ul. Jutrzkowicką nie było konsultowane z Radą Gminy, czy była poszukiwana 

inna lokalizacja? 

Radny H.Szafrański powiedział, że jego zdaniem ośrodek zdrowia powinien być 

zlokalizowany na terenie Pawlikowic lub Jadwinina.  
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Radny K. Gąsiorek wyraził obawę, że wyprowadzenie pacjentów do budynku na 

ul. Jutrzkowicką spowoduje to, iż pacjenci nie powrócą już później do nowo wybudowanego 

ośrodka zdrowia. 

W ce Wójt R. Figiel przypomniał, że jeszcze W-ce Wójt E. Adamczyk informował, że 

zamierza się przenieść usługi medyczne z ośrodka zdrowia w Pawłówku do budynku na ul. 

Jutrzkowicką. Budynek na ul Jutrzkowickiej jest budynkiem wynajmowanym przez 

właściciela na różne usługi i jest dość dobrze przygotowany do tego zastępstwa, poza tym 

znajduje się około 1,5 km od poprzedniego  ośrodka zdrowia w Pawłówku.  

Korzystne też jest to że koszty adaptacji ponosi jego właściciel  

Nasz czas wyprowadzenia się z dotychczasowego budynku upływa 28 stycznia 2012 r.  

Możemy poszukiwać innego budynku na lokalizację zastępczą, budynek na ul Jutrzkowickiej 

jest propozycją Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad.  

Przewodniczący Rady zamykając dyskusję w powyższym temacie zaproponował podjęcie 

tego tematu przez Komisję Samorządowo-Społeczną i Organizacyjną. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu przybyłemu na sesję Rady Gminy radnemu Rady 

Powiatu Pabianickiego R. Krasce, który poinformował, że w miesiącu wrześniu uczestniczył 

w zebraniu wiejskim wsi Kudrowice, na którym podejmowany był temat przebudowy drogi 

powiatowej Kudrowice, Petrykozy Szynkielew. 

W tej sprawie składane były wnioski do Powiatu Pabianickiego o ujęcie inwestycji powyższej 

w projekcie budżetu Starostwa Pabianickiego na rok przyszły. Radny z zadowoleniem 

poinformował, że inwestycja ta została uwzględniona w budżecie Starostwa na rok 2012.  

Radny jest także dyrygentem Gminnej Orkiestry Dętej w Górce Pabianickiej, która jak 

poinformował obchodzi jubileusz 25 lecia i w związku z tym odbędzie 2 koncerty na terenie 

naszej gminy. Jeden z nich odbędzie się 6.11.2011 w Domu Ludowym w Bychlewie o godz. 

17,00 , drugi natomiast 12.11.2011 w Górce Pabianickiej o godz. 18:30 na które bardzo 

serdecznie zaprosił radnych i sołtysów jak również za ich pośrednictwem mieszkańców.  

Następnie głos zabrał Prezes Gminnej Orkiestry Dętej w Górce Pabianickiej H. Nowak, który 

podziękował bardzo serdecznie Radzie Gminy i Wójtowi za przyznanie środków finansowych 

dla orkiestry na zakup instrumentu muzycznego „Tuba Cerveny” również zaprosił wszystkich 

do obchodów jubileuszu Orkiestry Dętej w Górce Pabianickiej i uczestnictwa w koncertach  

Kolejnym rozpatrywanym tematem był temat dotyczący złożonego protestu mieszkańców wsi 

Hermanowa, którzy wyrażają sprzeciw co do lokalizacji lądowiska samolotowego na działce 

ew. nr 79 położonej w Bychlewie.  

Kserokopia złożonego protestu wraz z kserokopiami takimi jak: protokół z zebrania 

mieszkańców wsi Hermanowa odbytego w dniu 5.03.2009, protokół z posiedzenia Komisji 

Ochrony Środowiska i Rozwoju  z dnia 17.02.2009 r. , pismo rady sołeckiej wsi Hermanów 

do Wójta Gminy z dnia 11.03.2010 r. ,wytyczne nr 1 Prezesa Urzędu Lotnictwa cywilnego z 

dnia 21 marca 2008 r., podpisy złożone przez mieszkańców wsi Hermanów na listach 

obecności . 

Radna J. Szafran - była sołtys sołectwa Hermanów poinformowała, że sołectwo Hermanów 

wyraziło zgodę jedynie na 1 rok utworzenia lądowiska dla szybowców w Hermanowie, Rada 

Gminy Pabianice w efekcie podjęła uchwałę o wyrażeniu zgody na czas nieokreślony. Były 

wówczas prowadzone dyskusje i zapewnienia, że jeżeli  działalność ta będzie uciążliwa w 

każdej chwili Rada Gminy może uchylić uchwałę.  



 
11 

Ponadto 17 października br odbyło się spotkanie z mieszkańcami Hermanowa, którzy 

zdecydowanie opowiedzieli się za likwidacją tego lądowiska, ponieważ jest ono uciążliwe dla 

mieszkańców, odbywa się tam około 50 lotów dziennie.  

Ze względu na duże nasilenie hałasu działki tracą na swojej atrakcyjności, mieszkańcy 

wypowiadają się, że nastąpiło pomniejszenie wartości ich działek i mogą wystąpić o 

odszkodowanie.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju A. Skawiński zabierając głos 

powiedział, że Komisja, której przewodniczy na swoim ostatnim posiedzeniu przez sesję 

również zapoznała się z powyższym protestem, wystosowała wniosek do Wójta Gminy o 

doprowadzenie do spotkania mieszkańców wsi Hermanów z przedstawicielami 

Stowarzyszenia Szybowcowego w temacie lądowiska samolotowego na działce nr 79.  

Głos zabrał sołtys wsi Bychlew J. Błoch, na którego polu za jego zgodą zostało właśnie 

utworzone  w/w lądowisko, który poinformował, że mieszkańcy złożyli protest po fakcie, 

kiedy miał miejsce incydent nieprawidłowego wylądowania awionetki, ale nie był to 

wypadek, poza tym w większości samoloty, które latają w tym pasie powietrznym nie mają 

nic wspólnego z lądowiskiem dla szybowców w Bychlewie.  

W tej strefie latają też inne samoloty, które mają właśnie wyznaczony korytarz przez Urząd 

Lotniczy.  

Natomiast samoloty które prowadzą szybowce to samoloty ultralekkie, ciche na pewno nie są 

uciążliwe.  

Z wypowiedzią sołtysa Bychlewa nie zgodził się sołtys wsi Hermanów A. Wąsat, 

stwierdzając, że hałas jest ogromny. 

Radca prawny Urzędu Gminy A. Jankowski poinformował Radę Gminy, że z Urzędu Gminy 

Pabianice zostało wystosowane pismo do Prezesa Zarządu Polskiego Stowarzyszenia 

Szybowcowego w Łodzi w sprawie odniesienia się do zarzutów zawartych w złożonym 

proteście przez mieszkańców wsi Hermanowa.  

Zaproponował, aby poczekać do czasu uzyskania odpowiedzi w powyższej sprawie, a dopiero 

później rozważać, czy jest potrzeba spotkania przedstawicieli stowarzyszenia z mieszkańcami 

Poza tym poinformował Radę, że z prawnego punktu lądowisko w Bychlewie jak nazywają 

radni nie jest lądowiskiem, a „ innym miejscem startu i lądowań”  

Następnie głos zabrał przedstawiciel Łódzkiego Klubu Seniorów Lotnictwa, który 

poinformował, że lotnisko  „Lublinek” znajdujące się w niedalekiej odległości kilometrowej 

i jest terytorium  zamkniętym. Lotnicy latający w aeroklubie dostali 2 inne strefy do latania. 

Jedna jest nad Aleksandrowem druga właśnie nad Bychlewem samolot awionetka, który tu 

wylądował to skorzystał właśnie z tej strefy nad Bychlewem  

Przewodniczący Rady A. Jaksa zabierając głos powiedział, że argumenty mieszkańców 

w sprawie likwidacji lądowiska są przemawiające, a my jako radni powinniśmy kierować się 

dobrem naszych mieszkańców. 

Przewodniczący podzielając zdanie radcy prawnego zaproponował, aby poczekać na 

odpowiedź od Prezesa Zarządu Polskiego Stowarzyszenia i zamknął dyskusję w powyższym 

temacie. 
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W-ce Wójt R. Figiel zapoznał Radę Gminy z informacją dotyczącą oświadczeń majątkowych 

złożonych przez pracowników Urzędu Gminy zgodnie z art. 24 ustawy o samorządzie 

gminnym. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

Radny P. Kociołek poruszył sprawę dot. czyszczenia rowu melioracyjnego przez Spółkę 

Wodną -  rów Jadwinin Władysławów. Podczas czyszczenia rowu pracownicy utworzyli 

ogromną skarpę z ziemi wzdłuż rowu, która uniemożliwi prawidłowy odpływ wody.  

Radny K. Gąsiorek odniósł się do sprawy komunikacji busa przez Rydzyny budzącą wielkie 

emocje wśród mieszkańców. Ponadto powiedział, iż uważa, że komunikacja przez same 

Rydzyny nie przyniesie efektu, bo jest za mało pasażerów.  

Radna J. Szafran odnosząc się do wypowiedzi radnego P. Kociołka w sprawie czyszczenia 

rowu melioracyjnego Jadwinin - Władysławów przez Spółkę Wodną poinformowała, że 

uczestniczyła w Komisji przy odbiorze wykonania tego rowu i Spółka Wodna zobowiązała 

się usunąć powstałą skarpę ziemi. 

Sekretarz Gminy J. Słubik zaapelowała do sołtysów gminy o dostarczenie list obecności 

mieszkańców do protokołów z zebrań, na których podejmowane były wnioski o przyznanie 

środków z funduszu sołeckiego. 

Ponadto przypomniała, że wnioski o przyznanie środków z funduszu sołeckiego 

podejmowane są przez zebranie wiejskie, które jest organem sołectwa a nie radę sołecką.  

Kierownik M. Wieczorek poinformował, że w Urzędzie Gminy w każdy poniedziałek w 

godzinach od 13:00 do 17:00 pełniony będzie dyżur przez przedstawiciela Lokalnej Grupy 

Działania BUD-UJ-RAZEM, który będzie koordynatorem jak i służył pomocą, radą dla osób 

fizycznych jak i stowarzyszeń w sporządzaniu wniosków o pozyskiwanie środków 

zewnętrznych. Prosił o rozpropagowanie tej informacji wśród mieszkańców gminy.  

 

Ad. pkt. 11.  

 

Komisja Uchwał i Wniosków odczytała protokół Komisji sporządzony na XII sesji Rady 

Gminy, który został przyjęty w głosowaniu jednomyślnie.  

 

Ad. pkt. 12  

 

Przewodniczący Rady o godz. 18:00 zamknął obrady XII sesji Rady Gminy Pabianice.  

 

       Obradom sesji przewodniczył: 

       Przewodniczący Rady Gminy  

         

dr Arkadiusz Jaksa 

 

Protokołowała : Urszula Czerwonka  

 


